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REVISTA PRESEI 
 

 Taximetriştii, protest faţă de aplicaţiile de transport: Vom ieşi în fiecare seară  
Câteva zeci de taximetrişti blochează cu maşinile, la ora transmiterii ştirii, un sens la bulevardului Lascăr Catargiu 
din Capitală, în semn de protest faţă de aplicaţii precum Uber care, spun ei, îi lasă fără clienţi. Taximetriştii le 
reproşează instituţiilor statului că tolerează aplicaţiile. 
Câteva zeci de taximetrişti şi-au parcat maşinile pe un sens al Bulevardului Lascăr Catargiu din Capitală, pentru a-şi 
arăta nemulţumirea faţă de aplicaţiile telefonice de taxi, inclusiv faţă de Uber. 
„Reproşăm statului care îi tolerează şi nu face nimic. Imediat, a apărut Uber pe piaţă, apoi Taxify, si Blabla Car. 
Toată lumea face taximetrie în Bucureşti printr-o aplicaţie. Probabil, ne vor lua în seamă. Altfel, le lăsăm aici şi 
plecăm acasă şi ne căutăm de muncă. Să vină dispeceratele, Primăria, să-şi ia licenţele, maşinile de aici în Lascăr 
Catargiu. Vom ieşi în fiecare seară, până se va face ceva. Băieţii au zis să stăm aici 24 de ore, dar avem familii, dar 
ajungem acasă. Că ajungem fără bani, asta este, dar să ajungem acasă”, a declarat un taximetrist. 
Alt taximetrist a subliniat că nu speră ca manifestarea lor să fie luată în considerare de către decidenţi: 
„Deocamndată protestăm aşa cum vedeţi, suntem paznici”. 
Consiliul General al Primăriei Capitalei, a retras în luna septembrie 2018 de pe ordinea de zi proiectul ce vizează 
un nou regulament de taxi. La acel moment, regulamentul a fost criticat, deoarece ar fi interzis aplicaţiile Uber, 
Clever Taxi, Taxify sau Star Taxi, chiar dacă proiectul nu prevede, în mod explicit acest aspect. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă i-a trimis o nouă scrisoare lui Iohannis: Beneficiez de dreptul exclusiv de alegere a miniştrilor  
Premierul Viorica Dăncilă i-a trimis o nouă scrisoare lui Klaus Iohannis în care îi cere să-i numească la Dezvoltare şi 
Transporturi pe Olguţa Vasilescu şi Mircea Drăghici, afirmând că ea beneficiază de dreptul exclusiv de apreciere şi 
de alegere a persoanelor propuse a face parte din guvern. 
„Domnule Preşedinte, urmare adresei dumneavoastră din 17 ianuarie 2019 privind îndeplinirea condiţiilor de 
legalitate în legătură cu propunerile de numire în funcţia de membru al Guvernului, reiterate prin adresa nr. 
5/105/10.01.2019, vă transmit următoarele: Având în vedere prevederile art. 85 alin. (2) din Constituţia României, 
republicată, prin adresa sus rubricată am propus să dispuneţi emiterea decretelor prezidenţiale prin care doamna 
Lia-Olguţa Vasilescu să fie numită în funcţia de viceprim-ministru, ministrul dezvoltării regionale şi administraţiei 
publice şi domnul Mircea-Gheorghe Drăghici să fie numit în funcţia de ministru al transporturilor.În calitate de 
prim-ministru, în virtutea votului de încredere obţinut în Parlament, beneficiez de dreptul exclusiv de apreciere şi 
de alegere a persoanelor propuse a face parte din echipa guvernamentală pe care o conuc. În mod evident, 
propunerile formulate trebuie să îndeplinească condiţiile de legalitate, astfel cum sunt prevăzute în art. 2 al Legii 
nr. 90/2001 privind organizarea şi funcţionarea Guvernului României şi a ministerelor, cu modificările şi 
completările ulterioare”, se arată în scisoarea transmisă preşedintelui Klaus Iohannis luni. 
Viorica Dăncilă subliniază, de asemenea, că e importantă evitarea unui blocaj la nivelul celor două ministere. 
„Sistemul constituţional din România a consacrat caracterul bicefal al puterii executive, iar practica Curţii 
Constituţionale a României a stabilit principiul cooperării şi colaborării loiale între autorităţile statului pe calea 
interpretării coroborate a normelor constituţionale ale art. 1 alin. (3) şi (4) referitoare la valorile supreme ale 
statului român şi la principiul echilibrului puterilor în stat. În acest context, în cei 30 de ani ai evoluţiei României ca 
stat democratic, cu toate că au existat diferenţe de opţiuni politice între Preşedintele României şi primul-ministru, 
colaborarea între vârfurile puterii executive a funcţionat, chiar cu unele sincope, scopul final fiind atât evitarea 
blocării activităţii instituţiilor statului, cât şi susţinerea dezvoltării economico-sociale a ţării noastre, iar aplicarea 
prevederilor art.85 alin.(2) din Constituţia României, republicată, nu a întâmpinat niciun obstacol. Din păcate, în 
prezent, în pofida tuturor eforturilor făcute şi a deschiderii manifestate, ne-am confruntat cu refuzul 
dumneavoastră expres de a numi persoanele nominalizate în funcţia de ministru, iniţial fără un motiv clar 
exprimat sau pe baza unor aprecieri generale, nefundamentate şi apoi pe motivul neîndeplinirii condiţiilor de 
legalitate în legătură cu aceste propuneri”, a adăugat Dncilă, în scrisoarea transmisă preşedintelui. 
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Premierul îi transmite preşedintelui Klaus Iohannis că ”insistenţa” acestuia de a comunica în scris ”duce în 
derizoriu” prerogativele şi raporturile constituţionale. 
„Propunerile pe care le reiterez de două luni se referă la persoane cu o experienţă şi o probitate netăgăduite, 
capabile să exercite înaltele demnităţi pentru care sunt nominalizate, cu atât mai mult cu cât una dintre 
nominalizări se referă la o persoană care a mai îndeplinit funcţia de membru al Guvernului. Insistenţa 
dumneavoastră în a se ataşa unui înscris între primul-ministru al României şi Preşedintele ţării acte care să 
probeze respectarea cerinţelor de legalitate este fără precedent în practica raporturilor constituţionale între 
autorităţile puterii executive şi creează premisele pentru ducerea în derizoriu a unor prerogative şi raporturi 
constituţionale.Este foarte important de menţionat faptul că verificarea îndeplinirii condiţiilor de legalitate ale 
celor două nominalizări a fost efectuată de către secretarul general al Guvernului, prealabil înaintării propunerilor 
respective către Administraţia Prezidenţială”, se mai arată în scrisoare. 
Viorica Dăncilă reiterează, în final, solicitarea de emitere a decretelor pentru numirea Olguţei Vasilescu şi Mircea 
Drăghici la Ministerul Transporturilor şi Ministerul Dezvoltării. 
„Având în vedere faptul că cele două propuneri respectă toate condiţiile prevăzute de Constituţia României, 
republicată şi de legile organice aplicabile, reiterez solicitarea de emitere a decretelor prezidenţiale prin care 
doamna Lia-Olguţa Vasilescu să fie numită în funcţia de viceprim-ministru, ministrul dezvoltării regionale şi 
administraţiei publice şi domnul Mircea-Gheorghe Drăghici să fie numit în funcţia de ministru al transporturilor, şi, 
totodată, să înceteze efectele Decretului Preşedintelui României nr. 46/2019 pentru desemnarea unui membru al 
Guvernului ca ministru interimar şi ale Decretului Preşedintelui României nr. 47/2019 pentru desemnarea unui 
membru al Guvernului ca ministru interimar”, transmite Dăncilă. 
În încheiere, premierul menţioneză actele ataşate la dosarele celor două propuneri, respectiv copii legalizate după 
cărţi de identitate, certificate de cazier judiciar, curriculum-Vitae actualizate, cu semnături olografe, declaraţii 
privind exerciţiul deplin al drepturilor electorale şi inexistenţa cazurilor de incompatibilitate, precum şi privind 
neapartenenţa la structurile fostei Securităţi. 
Preşedintele Klaus Iohannis i-a transmis, joi, premierului Viorica Dăncilă o scrisoare în care explică de ce a refuzat 
numirile, precizând că documentaţia care însoţeşte propunerile de numire a Olguţei Vasilescu şi Mircea Drăghici 
la Dezvoltare şi Transporturi este incompletă. 
Şeful statului susţine că documentaţia e incompletă, certificatul de cazier judiciar fiind singurul document care 
atestă situaţia judiciară a unei persoane. 
În acest context, secretarul general al PSD, Codrin Ştefănescu a anunţat că va sesiza CCR această situaţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia Europeană, despre candidatura Laurei Codruţa Kovesi ca procuror-şef european: Selecţia făcută de o 
comisie independentă 
Comisia Europeană a transmis, la solicitarea MEDIAFAX, că procedura de selecţie a procurorului-şef european este 
în curs, subliniind că Executivul UE nu e implicat în această activitate efectuată de o comisie independentă, în 
contextul informaţiilor privind candidatura Laurei Codruţa Kovesi. 
Agenţia de presă MEDIAFAX a formulat o solicitare către Reprezentanţa Comisiei Europene, în contextul 
informaţiilor apărute în mass-media potrivit cărora fosta şefă a DNA Laura Codruţa Kovesi şi-ar fi depus 
candidatura pentru funcţia de procuror-şef european. 
„Procedura de selecţie pentru Biroul Parchetului Public European este în curs. Comisia nu este parte a comisiei 
independente de selecţie. După cum s-a explicat în anunţul privind acest post vacant publicat în noiembrie 2018, 
comisia de selecţie va evalua candidaţii pentru postul de viitor procuror-şef european şi va prezenta evaluarea 
Parlamentului European şi Consiliului, care vor desemna procurorul-şef european prin consens”, precizează CE. 
Parchetul European (EPPO) va fi un parchet european independent responsabil cu investigarea, urmărirea penală 
şi trimiterea în judecată a autorilor infracţiunilor care aduc atingere intereselor financiare ale UE şi a complicilor 
acestora. Regulamentul (UE) 2017/1939 al Consiliului (1) privind EPPO a intrat în vigoare la 20 noiembrie 2017. În 
conformitate cu articolul 120 din respectivul regulament, EPPO îşi va începe activitatea în urma unei decizii a 
Comisiei, odată ce acesta va fi înfiinţat, dar nu mai devreme de 3 ani de la data intrării în vigoare a 
Regulamentului privind EPPO. 
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Biroul Parchetului Public European ar urma să îşi înceapă activitatea până la sfârşitul anului 2020. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Lazăr anunţă revocări din DNA şi DIICOT: Pentru cei cu vulnerabilităţi să se facă demersurile 
Augustin Lazăr a anunţat că în perioada următoare vor fi procurori care vor părăsi DNA şi DIICOT deoarece au 
obosit sau au devenit vulnerabili, subliniind că aceştia nu vor fi daţi afară din Ministerul Public, ci se vor întoarce la 
parchetele de la care provin. 
„Am propus să existe mandate pentru procurorii structurilor specializate. Nu numai pentru DNA, dar poate şi 
pentru DIICOT. Exerciţi un mandat 3-4 ani şi pe urmă îţi reorientezi activitatea. Nu e recomandabil să lucrezi 
numai într-un loc şi cu atât mai puţin într-un loc care este expus şi care poate genera o stare de oboseală de 
confuzie”, a declarat procurorul general, la Digi24. 
Potrivit lui Augustin Lazăr, se va discuta propunerea ca procurorii „vulnerabili” să revină la parchetele de la care 
provin. 
„În perioada următoare, după ce aţi remarcat, unii unii procurori au fost revocaţi din DNA pentru anumite 
conduite care nu sunt în regulă. Iar în perioada următoare e posibil ca şi alte persoane să părăsească DNA, dar nu 
numai DNA. Într-o manieră similară se produc lucrurile şi la o altă structură a Ministerului Public, la DIICOT. Unele 
persoane care au obosit, care din diverse considerente revin la unităţi. Nu înseamnă că îi dăm afară de la 
Ministerul Public, revin la parchetele de la care au plecat. În timp ce alţii care s-au dovedit a fi vulnerabili pot fi 
revocaţi şi chiar se recomandă ca actuala conducere a DNA - Am discutat cu colegii, ca cei care au unele 
vulnerabilităţi să facă demersurile necesare pentru a părăsi DNA. Nu are nevoie DNA şi DIICOT de sute de 
procurori”, a mai spus Lazăr. 
Procurorii CSM au decis, recent, să admită cererea conducerii Direcţiei Naţionale Anticorupţie (adjunctul Călin 
Nistor, cel care asigură interimatul instituţiei) de revocare din funcţia de procuror DNA Ploieşti pentru Lucian 
Onea. Acesta este acuzat, alături de Mircea Negulescu şi de alţi procurori de la DNA Ploieşti, de constituire de 
grup infracţional organizat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader, despre OUG pentru contestaţia în anulare: Atenţia ar trebui să se îndrepte către cei care au constituit 
altcumva completele/ Ministrul Justiţiei spune că şi achitările vor putea fi revizuite 
Tudorel Toader a declarat, luni, că atenţia privind emiterea unei posibile Ordonanţe de Urgenţă ar trebui să se 
îndrepte, cel puţin în egală măsură, spre cei care au generat „acest eveniment neplăcut”, adică spre cei care au 
constituit completele de 5 judecători de la ÎCCJ din 2014 până în prezent. 
„Referitor la declaraţia privind posibila Ordonanţa de Urgenţă pentru contestaţia în anulare ce va putea fi 
formulată de cei care din 2104 încoace, la zi, au fost condamnaţi în complete sau de complete nelegal constituite. 
Cred că atenţia dumneavoastră ar trebui să se îndrepte cel puţin în egală măsură şi spre cei care au generat acest 
eveniment juridic destul de neplăcut, adică cei care nerespectând prevederile imperative ale legii, au constituit 
altcumva completele şi am ajuns în situaţia în care, timp de aproape 4 ani de zile, completele de 5 judecători au 
fost nelegal constituite”, a declarat ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
Ministrul Justiţiei Tudorel Toader a anunţat duminică faptul că ministerul a pregătit o ordonanţă de urgenţă 
pentru repunerea în termen a celor condamnaţi de complete nelegal constituite. 
"Am pregătit un proiect de ordonanţă de urgenţă pentru repunerea în termen a celor condamnaţi de complete 
nelegal constituite. Vom putea face contestaţie în anulare, iar instanţa în complet legal îi va judeca, iar dacă sunt 
vinovaţi vor plăti", a declarat ministrul Justiţiei, la România Tv. 
Întrebat când va fi emisă ordonanţa, Toader a menţionat: "OUG e pregătită. Nu decid eu momentul. Eu propun, 
soluţia, eu am făcut draftul, doamna prim-ministru va decide. Eu cred că în cel mai scurt timp posibil". 
Toader spune că şi achitările pot fi revizuite după OUG: Procurorul poate face contestaţia în anulare 
Tudorel Toader a spus că, în cazul în care va fi emisă OUG pentru rejudecarea proceselor, vor fi revizuite toate 
soluţiile completelor de 5 judecători de la ÎCCJ, chiar şi cele în care au fost pronunţate soluţii de achitare. 
Contestaţia în anulare în privinţa achitărilor poate fi făcută de procuror.  
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„Un lucru pe care nu l-aţi subliniat - Eu m-am referit la toate cauzele pronunţate definitiv de complete nelegal 
constituite şi nu doar la cauzele în care cei judecaţi au fost condamnaţi. Toate. Condamnaţi sau achitaţi, procesul 
derulat în faţa unor complete nelegal constituite vor trebui să urmeze acelaşi regim. Sigur, o anumită stare de 
aşteptare pot avea cei condamnaţi, în speranţa că în contestaţia în anulare se poate ajunge la altă soluţie, dar în 
opinia mea, trebuie şi pot să fie preocupaţi şi cei care au fost achitaţi de complete”, a subliniat ministrul Justiţiei, 
Tudorel Toader. 
Potrivit lui Toader, contestaţia nu va fi depusă de către cel achitat: „Dar cine? Procurorul, ca a fost procuror de la 
DNA sau de la o altă structură. Nu ştiu dacă sunt mai multe cauze în faţa unor complete nelegal constituite în care 
s-au pronunţat achitări sau condamnări. Trebuie să aibă dreptul la un proces echitabil. Toţi vor fi puţi în aceeaşi 
situaţie”. 
Ministrul Justiţiei: La MJ avem draftul de OUG, nu la mine. Va respecta normele privind transparenţa 
decizională 
Toader a spus că OUG privind rejudecarea deciziilor definitive pronunţate de completele de 5 judecători de la ÎCCJ 
va urma, dacă se va decide să fie adoptată, toate normele privind transparenţa decizională, în care vor fi solicitate 
avize de la CSM. 
„La Ministerul Justiţiei, nu la mine avem un astfel de draft de Ordonanţă de Urgenţă. Spuneam aseară (duminică, 
n.r.) că doamna prim ministru va decide dacă şi când poate fi adoptată o atare Ordonanţă. Pentru a fi adoptată, 
Ordonanţa de Urgenţă va respecta normele de tehnică legislativă privind transparenţa decizională, se va solicita 
avizul consiliului legislativ, se va solicita avizul Consiliului Superior al Magistraturii, funcţie de care se va decide 
dacă şi când se va decide conţinutul final pe care să-l aibă proiectul. Trebuie să asigurăm accesul cetăţeanului la 
un proces echitabil, care înseamnă şi cel trimis în judecată să fie condamnat de un judecător competent de o 
parte, de o instanţă legal constituită pe de altă parte”, a declarat ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
Ministrul Justiţiei Tudorel Toader a anunţa duminică faptul că ministerul a pregătit o ordonanţă de urgenţă pentru 
repunerea în termen a celor condamnaţi de complete nelegal constituite. 
În privinţa acestei OUG, Toader a subliniat că pot fi rejudecate atât condamnările, cât şi achitările. 
Pe 2 octombrie 2018, premierul Viorica Dăncilă a sesizat CCR în legătură cu existenţa unui conflict juridic între 
Parlament şi Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) cu privire la formarea completelor de cinci judecători de la 
instanţa supremă. 
Controversele au început după ce a intrat în vigoare Legea 304/2004 de modificare a legii privind organizare 
judiciară. Aceasta prevede că vicepreşedintele Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie şi preşedintele Secţiei Penale nu 
mai conduc completele de 5 judecători, ci toţi magistraţii din complet sunt traşi la sorţi. 
După dezbateri, Curtea Constituţională a României a decis că Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie trebuie să schimbe 
imediat, prin tragere la sorţi, toţi membrii completurilor de 5 judecători, ca urmare a constatării existenţei unui 
conflict juridic de natură constituţionnală între Parlament şi ÎCCJ. 
„A admis sesizarea formulată de prim-ministrul Guvernului României şi a constatat existenţa unui conflict juridic 
de natură constituţională între Parlament, pe de o parte, şi Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, pe de altă parte, 
generat de hotărârile Colegiului de conducere a Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, începând cu Hotărârea 
nr.3/2014, potrivit cărora au fost desemnaţi prin tragere la sorţi doar 4 din cei 5 membri ai Completurilor de 5 
judecători, contrar celor prevăzute de art.32 din Legea nr.304/2004 privind organizarea judiciară, astfel cum a fost 
modificat şi completat prin Legea nr.255/2013”, se arată în decizia CCR. 
Ministrul Justiţiei Tudorel Toader a anunţat, duminică, faptul că Ministerul a pregătit o ordonanţă de urgenţă 
pentru repunerea în termen a celor condamnaţi de complete nelegal constituite. Toader a mai spus că draftul 
este deja la Minister, iar Viorica Dăncilă trebuie să decidă în acest sens. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Trei asociatii de magistrati cer Guvernului sa nu adopte ordonanta pentru condamnatii completurilor de 5 
judecatori 
Asociatia "Forumul Judecatorilor din Romania", Asociatia "Miscarea pentru Apararea Statutului Procurorilor" si 
Asociatia "Initiativa pentru Justitie" cer Guvernului sa nu adopte ordonanta de urgenta anuntata duminica seara 
de Tudorel Toader, prin care sa se extinda termenul contestatiei in anulare la toate cazurile de la ICCJ din ultimii 4 
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ani. 
Cele trei asociatii de magistrati sustin ca in acest moment nu exista un proiect care sa fi fost pus in dezbatere 
publica, conform Legii transparentei decizionale nr. 52/2003, iar astfel de masuri de politica penala nespecifice 
actului de legiferare delegata a Guvernului ar trebui insotite de o nota de fundamentare. 
Magistratii au realizat un studiu in care au enuntat principii esentiale pentru o democratie reala: 
1. Principii constitutionale privind emiterea ordonantelor de urgenta. 
2. Pericolul de nesocotire a principiilor constitutionale in cazul special al unei posibile Ordonante de urgenta 
pentru rejudecarea dosarelor in care s-au pronuntat decizii definitive de completurile de 5 judecatori de la Inalta 
Curte de Casatie si Justitie. 
3. Pericolul de nesocotire a jurisprudentei Curtii Europene a Drepturilor Omului in cazul special al unei Ordonante 
de urgenta pentru rejudecarea dosarelor in care s-au pronuntat decizii definitive de completurile de 5 judecatori 
de la Inalta Curte de Casatie si Justitie. 
"Securitatea juridica reprezinta o manifestare a dreptului la securitate al individului, avand menirea de a-l proteja 
pe acesta de efectele negative ale dreptului. Incertitudinea, instabilitatea, ambiguitatea si imprevizibilitatea nu-
si gasesc locul intr-un sistem guvernat de principiul preeminentei dreptului. Prin insasi natura sa, un sistem 
juridic prin care se intelege atat norma abstracta cat si forma concreta pe care aceasta o poate lua, are menirea 
de a asigura o reglementare sigura, stabila, clara, previzibila a raporturilor sociale", arata cele trei asociatii de 
magistrati. 
4. Limitele constitutionale fixate de Curtea Constitutionala prin insasi Decizia nr. 685 din 7 noiembrie 2018 asupra 
cererii de solutionare a conflictului juridic de natura constitutionala dintre Parlamentul Romaniei, pe de o parte, si 
Inalta Curte de Casatie si Justitie, pe de alta parte, precum si prin alte decizii in aceasta materie. 
"Or, Decizia Curtii Constitutionale nr. 685 din 7 noiembrie 2018 are efecte viitoare care determina o aplicare 
obligatorie a legii conforma cu interpretarea data de aceasta prin prisma Constitutiei Romaniei, astfel ca poate fi 
asimilata din aceasta perspectiva, a efectelor si a implicatiilor asupra proceselor trecute, cu o decizie obligatorie a 
Inaltei Curti de Casatie si Justitie (intr-un recurs in interesul legii sau in procedura dezlegarii unor chestiuni 
prealabile) ", conchid magistratii. 
Comunicatul integral poate fi citit pe siteul Forumului Judecatorilor din Romania. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 PROTESTE în Bucureşti şi la Cluj faţă de Ordonanţa privind repunerea în termen anunţată de Tudorel Toader  
Câteva zeci de persoane protestează, la ora transmiterii ştirii, în Piaţa Victoriei din Capitală, faţă de OUG care le 
permite pentru repunerea în termen a celor condamnaţi de complete de 5 judecători nelegal constituite, 
anunţată de Tudorel Toader. 
„(Protestez, n.r.) Pentru Ordonanţă. Am venit direct de la serviciu. Nu numai, dar şi pentru condiţiile în care trăim. 
Am ajuns rău de tot. Nu ştiu (dacă se rezolvă ceva)”, a declarat Mihaela, o protestară. 
„Fară penali”, „Guvernul suntem noi, eu şi cu tine”, „Vrem alegeri anticipate”, sunt doar câteva dintre mesajele 
prezente pe pancartele protestatarilor. De asemenea, manifestanţii strigă: „Cuib de hoţi şi de mafioţi”, „Demisia” 
şi „Jos Ordonanţa!”. 
„Am un copil care nu vrea să plece din ţară, are prieteni şi nu vrea şi trebuie să fac eforturi. Am ajuns la un nivel 
de pesimism şi nu cred că se mai poate face ceva. Pe de altă parte, umilinţa pe care o suport nu mă lasă să stau în 
casă. Consider că sunt foarte multe probleme în ţară şi de când au venit aceşti domni la guvernare alte probleme 
nu au decât justiţia”, a spus Carmen, o atlă protestatară. 
„Tudorel a anunţat la televiziunea inculpatului fugar Ghiţă că a pregătit Ordonanţa de Urgenţă care anulează 370 
de condamnări, printre care şi condamnarea lui Dragnea. E inacceptabil. Protestam”, se arată pe pagina de 
Facebook a evenimentului. 
Ministrul Justiţiei Tudorel Toader a anunţat duminică faptul că ministerul a pregătit o ordonanţă de urgenţă 
pentru repunerea în termen a celor condamnaţi de complete nelegal constituite. 
"Am pregătit un proiect de ordonanţă de urgenţă pentru repunerea în termen a celor condamnaţi de complete 
nelegal constituite. Vom putea face contestaţie în anulare, iar instanţa în complet legal îi va judeca, iar dacă sunt 
vinovaţi vor plăti", a declarat ministrul Justiţiei, la România Tv. 
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Întrebat când va fi emisă ordonanţa, Toader a menţionat: "OUG e pregătită. Nu decid eu momentul. Eu propun, 
soluţia, eu am făcut draftul, doamna prim-ministru va decide. Eu cred că în cel mai scurt timp posibil" 
Protest la Cluj faţă de OUG privind repunerea în termen anunţată de Tudorel Toader 
Aproape 200 de persoane protestează, luni seara, la Cluj-Napoca, faţă de intenţia ministrului Justiţiei, Tudorel 
Toader, de a emite o ordonanţă de urgenţă care ar permite repunerea în termen a celor condamnaţi de complete 
de 5 judecători nelegal constituite, transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Participanţii la protest s-au adunat, luni seara, îm jurul orei 19 pe Bulevardul Eroilor din Cluj-Napoca având 
pancarte cu mesaje precum ”Fără amnistie, fără graţiere”. ”91% dintre români, 87% dintre alegătorii PSD-ALDE-
UDMR spun Nu amnistiei şi graţierii. Uniţi, salvăm toată România”, dar şi un steag tricolor de mari dimensiuni. 
Proteste Cluj 
Ei au scandat ”PSD, ciuma roşie”, ”Nu cedăm, nu capitulăm”, ”Uniţi, salvăm toată România”, ”Ruşine să vă fie”, 
”Afară cu PSD din ţară”, ”Hoţii, hoţii”, ”Anticipate”. 
Unul dintre protestatari a declarat că în cazul în care OUG va fi dată, scenariul în care liderul PSD, Liviu Dragnea, 
scapă de singura condamnare definitivă pe care o are, devine realitate. 
”Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat public că are pregătită OUG ce permite politicienilor corupţi să 
scape de sentinţele date de completele de judecată nelegal constituite. Ordonanţele le oprim în stradă, iar 
Revoluţia o facem la vot”, a spus acesta. 
Manifestanţii au pornit şi într-un marş spre Prefectura Cluj. Protestul nu este autorizat, el fiind anunţat prin 
reţelele de socializare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Creţu: Guvernele statelor UE care nu combat eficient fraudele şi corupţia riscă suspendarea fondurilor 
comunitare/ Ce spune comisarul european despre aderarea României la Zona Euro 
Comisarul european Corina Creţu a declarat, luni, că proiectul PE care prevede că guvernele statelor membre UE 
care se implică în afaceri judiciare sau nu combat eficient fraudele şi actele de corupţie riscă suspendarea 
fondurilor comunitare răspunde principiului ”toleranţă zero faţă de fraudă”. 
”A fost o discuţie întreagă în cadrul Comisiei Europene şi în Parlamentul European. Urmează să se ia o decizie în 
Consiliu. Eu cred că răspunde acestui principiu pe care îl avem foarte clar în Comisia Europeană şi în Uniunea 
Europeană, <toleranţă zero faţă de fraudă>, dar şi respectarea valorilor şi principiilor europene. Ceea ce m-am 
luptat eu ca şi comisar european a fost să fie pentru toate statele membre şi să fie pe orizontală, deci practic se va 
aplica asupra tuturor fondurilor, dacă va fi votată de Consiliu (Consiliul European - n.r.)”, a declarat Corina Creţu. 
Întrebată dacă România va avea de suferit din cauza acestui proiect, ea a afirmat că poziţia a fost exprimată de 
preşedintele CE Jean-Claude Juncker. 
”Rămâne de văzut cum va funcţiona acest mecanism în formula adoptată probabil în mai, la Sibiu. La ora actuală 
oricum avem toleranţă zero faţă de fraudă şi practic îngheţăm toate fondurile. Deci practic această rezoluţie vine 
să completeze ceea ce avem deja implementat. Până la ora actuală nu erau legate de aceste condiţionalităţi mai 
degrabă politice, ci de unele macro-economice. Cred că sunt cazuri şi cazuri. Să vedem cum va fi adoptat şi cum va 
funcţiona acest mecanism”, a completat Creţu. 
Guvernele statelor membre ale Uniunii Europene care se implică în afaceri judiciare sau nu combat eficient 
fraudele şi actele de corupţie vor risca suspendarea fondurilor comunitare, conform unui proiect de rezoluţie 
aprobat recent de Parlamentul European. 
"Asistată de un grup de experţi independenţi, Comisia Europeană va avea sarcina de a depista «deficienţe 
generalizate în privinţa statului de drept» şi va decide măsuri care ar putea include suspendarea plăţilor efectuate 
prin bugetul UE sau reducerea prefinanţării", se arată în proiectul aprobat joi de Parlamentul European cu 397 de 
voturi pentru, 158 împotrivă şi 69 de abţineri. 
Planul va fi implementat doar dacă va fi aprobat după negocieri de Parlamentul European şi de Consiliul 
European. 
Imediat ce un stat membru sancţionat va remedia problemele identificate de Comisia Europeană, Parlamentul 
European şi Consiliul UE pot hotărî deblocarea fondurilor. 
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Comisarul european, despre aderarea la Zona Euro: Este un deziderat 
Comisarul european Corina Creţu a declarat, luni, că aderarea României la zona Euro „este un deziderat de 
urmărit”, adăugând că dezvoltarea nivelul de trai şi creşterea economică ar trebui să fie obiectivele ţării noastre 
odată cu intrarea în respectivul spaţiu. 
„Eu cred că este cel mai important este ca o ţară să fie pregătită pentru a intra în zona Euro. (...) Sigur că depinde 
şi de un dialog constant cu Comisia Europeană, cu viitoarea Comisie Europeană. Deci este un deziderat care este 
de urmărit şi prin politica de coeziune şi prin politicile UE de a reduce discrepanţele dintre regiuni şi dintre ţări, 
dintre Nord şi Sud, dintre Est şi Vest. Este. important ca odată cu intrarea în zona era să se crească nivelul de trai 
al oamenilor. Acesta cred că este scopul intrării în zona Euro, nu de a avea euro ca scop în sine”, a declarat Corina 
Creţu, la Palatul Parlamentului 
Întrebată dacă România este pregătită să adere la zona Euro, Comisarul European a punctat: „Economica 
românească este în creştere şi cred că Banca Naţională şi experţii naţionali pot da mai multe amănunte”. 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a reconfirmat, la sfârşitul lunii decembrie, că România 
intenţionează să propună drept dată de adoptare a monedei euro anul 2024. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Adrian Vasilescu, consilier al guvernatorului BNR, reaminteşte că piaţa valutară este influenţată şi de 
declaraţiile politice 
Piaţa valutară este influenţată inclusiv de declaraţiile politice, pe lângă cauzele de durată, economice, care duc la 
creşterea cursului de schimb al monedei naţionale, a declarat Adrian Vasilescu, consilier al guvernatorului BNR, 
luni, la Digi TV. 
Cursul de schimb leu/euro a atins luni un nou maxim istoric, de 4,7081 lei, ca urmare a unei creşteri de 0,23% faţă 
de vineri, aceasta fiind a cincea zi consecutivă de creştere pentru moneda europeană. 
Vasilescu s-a referit la declaraţiile senatorului ALDE Daniel Zamfir care a anunţat că îi va chema, pe 29 ianuarie, la 
audieri în Comisia economică a Senatului pe guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, şi pe Marius Chiriţoiu, 
preşedintele Consiliului Concurenţei pentru a da explicaţii despre calcularea indicelui ROBOR. Senatorul a solicitat 
BNR ca, începând de luni, să oprescă acest mecanism artificial de calculare a ROBOR. 
„Investitorii sunt oameni raţionali, chiar dacă de multă vreme economişti mari aruncă ideea că sunt emoţionali. Şi 
într-adevăr, apare de multe ori emoţia, care creează panică, iar panica duce la decizii anapoda. Dar este prea 
devreme ca jucători importanţi de pe piaţa valutară să ia decizii emoţionale”, a spus Vasilescu. 
Consilierul BNR s-a referit şi la cele două runde electorale din acest an, care ar putea afecta cursul. „Discursurile 
electorale ar trebui mutate de la motive politice, începând cu corupţia, şi să trecem pe analize economice”, a spus 
Vasilescu. 
Vasilesc spune că prezenţa guvernatorului în Parlament nu ar afecta independenţa BNR, dar este afectată 
eficienţa politicii monetare a instituţiei. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 România înregistra , în T3 2018, cel mai mare deficit guvernamental din UE 
România înregistra , în cel de-al treilea trimestru al anului trecut, cel mai mare deficit guvernamental din UE, -
3,6% din PIB, la polul opus situându-se Malta (+3,8%), şi Portugalia şi Bulgaria, cu surplus de 3,6%, conform 
datelor Eurostat. 
Deficitul guvernamental a fost în România -3,8% din PIB în T1, şi -2,3% din PIB în T2. 
În UE deficitul guvernamental era 0,6% din PIB, în creştere faţă de 0,4% în trimestrul precedent, iar în zona euro 
indicatorul era 0,5% din PIB, în creştere de la 0,3% în T2. 
Excedent bugetar înregistrau 12 state membre. 
În UE 28 veniturile guvernamentale reprezentau 44,9% din PIB în T3, la acelaşi nivel cu trimestrul precedent, iar 
cheltuielile guvenamentale erau 45,5% din PIB, faţă de 45,3% din din PIB în trimestrul precedent. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Un nou maxim istoric: Cursul de schimb a trecut peste pragul psihologic de 4,7 lei pentru un euro 
Cursul de schimb leu/euro a atins luni un nou maxim istoric, de 4,7081 de lei, ca urmare a unei creşteri de 0,23% 
faţă de vineri, arată datele afişate de Banca Naţională a României (BNR). Aceasta este a cincea zi de creştere 
consecutivă, continuând tendinţa de săptămâna trecută. 
În cursul săptămânii trecute, cursul de schimb leu/euro a urcat astfel, depăşind noi maxime istorice: vineri la 
4,6975 lei, ca urmare a unei creşteri de 0,18% faţă de joi; joi la 4,6890 lei, ca urmare a unei creşteri de 0,13% faţă 
de miercuri; miercuri la 4,6830 lei, ca urmare a unei creşteri de 0,02% faţă de marţi; marţi la 4,6822 lei, ca urmare 
a unei creşteri de 0,11% faţă de luni. 
Moneda europeană a revenit pe apreciere în faţa leului marţi 15 ianuarie, după ce a scăzut luni 14 ianuarie cu 
0,02%, la 4,6771 lei, inversând uşor trendul zilelor precedente. 
Cursul de schimb pentru euro a atins pentru prima dată nivelul de peste 4,67 lei miercuri 9 ianuarie, fiind stabilit 
la 4,6722 lei, o creştere de 0,11% faţă de ziua precedentă. De asemenea, joi 10 ianuarie, acest curs a fost stabilit 
la 4,6764 lei, o creştere de 0,09% faţă de miercuri. În plus, cursul valutar leu/euro a fost stabilit vineri 11 ianuarie 
la 4,6782 lei, o creştere de 0,04% faţă de joi. 
Astfel, în mai aproape două săptămâni cursul valutar pentru euro a crescut cu 0,768%. 
De asemenea, cursul de schimb leu/dolar, care în România este stabilit prin paritate cu euro, a urcat luni cu 0,45% 
faţă de vineri, la 4,1377 lei, aceasta fiind a şasea zi de creştere, dar nu este un maxim. 
În plus, cursul valutar pentru francul elveţian a fost stabilit luni la 4,1501 lei, în creştere de la 4,1441 lei vineri, 
după două zile de scădere. 
În schimb, gramul de aur a scăzut luni la 170,1500 lei, în scădere de la 170,2283 lei vineri. Joi, gramul de aur a fost 
la maximul ultimelor 21 de luni, un nivel mai ridicat de atât, respectiv de 174,8019 lei, cât a fost stabilit la data de 
21 aprilie 2017. 
Cursurile de schimb afişate pe BNR sunt calculate pe baza tranzacţiilor interbancare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Asociaţia Pieţelor Financiare respinge acuzaţiile formulate de senatorul Daniel Zamfir 
Asociaţia Pieţelor Financiare (ACI România) respinge ferm acuzaţiile făcute fără niciun temei de senatorul Daniel 
Zamfir în legătură cu stabilirea ratelor de dobândă şi a indicatorilor ROBOR pe piaţa monetară din România, arată 
un comunicat al asociaţiei. 
Senatorul Zamfir a prezentat, cu privire la funcţionarea pieţelor financiare interbancare (monetară şi valutară), o 
înşiruire de acuzaţii nefondate, fără argumente reale, sau bazate pe confuzii fundamentale în ceea ce priveşte 
mecanismele de piaţă, arată comunicatul. 
Asemenea acuzaţii de „înţelegeri” între bănci neagă în esenţă principiile de funcţionare ale oricărei pieţe 
concurenţiale. Pieţele financiare din România sunt concurenţiale, funcţionale şi validează echilibrele 
macroeconomice principale ale ţării. Piaţa monetară şi piaţa valutară sunt fundamentale pentru funcţionarea 
economiei de piaţă, aşa cum este stipulat acest principiu în Constituţia României (Art. 135). Ele s-au format în 
timp, începând cu mijlocul anilor 90, după eforturi susţinute, şi au contribuit la acordarea calificativului de 
economie de piaţa funcţională pentru Romania, o precondiţie obligatorie pentru aderarea la Uniunea Europeană. 
Toate aceste realităţi sunt neglijate de dl. senator care consideră că rolul acestei pieţe este doar de a asigura o 
referinţă pentru creditele populaţiei. Piaţa monetară, ca şi indicii de referinţă, au fost stabiliţi din 1995, pe când 
referinţa la creditele bancare pentru consumatori - care este un scop secundar şi neobligatoriu al acesteia - a fost 
stabilită ulterior prin OUG 50/2010 (când ROBOR la 3 luni Concurenţei sau BNR) sunt eventuale înţelegeri de tip 
cartelar care ridică preţul la vânzători, înţelegeri imposibil de realizat când participanţii la piaţă sunt şi vânzători şi 
cumpărători în acelaşi timp (cotează atât preţ de cumpărare cât şi de vânzare), având în vedere şi existenţa 
controalelor interne stricte din fiecare banca. Pe piaţa interbancară băncile sunt şi cumpărători şi vânzători, ceea 
ce accentuează gradul de concurenţă din piaţă şi face practic imposibilă cartelarea. 
Nu există un singur ROBOR, ci opt cotaţii ROBOR, pentru scadenţe - de la o zi la un an – foarte diferite în ceea ce 
priveşte elementele care le determină. Cele pe termen foarte scurt sunt influenţate în special de lichiditatea din 
piaţă. Lichiditatea este puternic influenţată de soldul contului Ministerului Finanţelor Publice. Cele pe termen mai 
lung sunt influenţate de aşteptările privind inflaţia şi implicit cu privire la eventualele modificări ale ratei de 
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politică monetară ale BNR. Majoritatea tranzacţiilor au loc la scadenţe scurte tocmai pentru că sunt o expresie a 
nivelului de lichiditate variabil şi de aceea cotaţiile au o volatilitate mai ridicată, faţă de cele pe scadenţe mai lungi 
- mai stabile dar mai relevante în privinţa rolului lor de semnal şi reper, esenţiale şi pentru pieţele de produse de 
acoperire a riscului de dobândă. Cifra invocată de dl. senator ca fiind mai scăzută decât cotaţia ROBOR la 3 luni 
pentru ziua de 17 ianuarie (1,56%) reprezintă media tranzacţiilor pe termen scurt (până la o săptămână) care sunt 
cele mai frecvente. 
Deci nu este vorba de funcţionarea pieţei pentru dobânzile la scadenţa la trei luni, sau de o posibilă manipulare, ci 
de o comparaţie nerelevantă. Propunerea dlui senator ca referinţă pentru credite să se facă la aceste reper nu are 
legătură cu funcţionarea pieţei sau cu o posibilă manipulare. O eventuală modificare a referinţei aplicabile 
creditelor acordate consumatorilor ar putea fi adoptată după o discuţie cu toţi factorii implicaţi şi o analiză atentă 
a tuturor consecinţelor, urmată de o decizie legislativă. Acest demers nu ar avea nicio legătură în fapt cu 
mecanismul de stabilire şi publicare a cotaţiilor ROBOR. 
Media ponderată a tranzacţiilor, publicată pe site-ul BNR şi invocată în discuţiile recente, este bazată în proporţie 
covârşitoare pe tranzacţiile pe termen de cel mult o săptămână. Au fost cazuri - inclusiv recente (de exemplu în 
iunie şi octombrie 2018) când ROBOR la o zi a avut o valoare mai mare decât cele la 3 luni şi 6 luni – ex. la data de 
25 iunie 2018 ROBOR overnight (o zi) a fost 3,48%, cel la 3 luni 3,13% şi cel la 6 luni 3,20 %. În consecinţă, au fost 
zile când media ponderată menţionată mai sus, a fost mai mare decât ROBOR la 3 luni (pe 22 iunie18, media 
ponderată a fost 3,30% şi ROBOR 3 luni a fost 3,09%.). Dobânda medie din data de 17 ianuarie, evocată în aceste 
zile, a fost într-o zi cu lichiditate excesivă datorită cel mai probabil plăţilor efectuate de Ministerul Finanţelor 
Publice şi nu reprezintă, după cum se vede, o regulă. Într-o zi cu lichiditate deficitară, media tranzacţiilor este mai 
mare decât dobânda ROBOR la 3 luni. O analiză mai atenta a cifrelor ar fi scos în evidenţă faptul că există o 
evoluţie volatilă a dobânzilor pe termen scurt. Oricum cifrele reprezentate arată funcţionarea normală a pieţei şi 
nu sunt probe care să susţină manipulări ale ratelor de dobândă. Prezentarea acestor cifre ca ”dovezi de 
manipulare” nu arată decât o neînţelegere a mecanismelor acestei pieţe. 
Evocarea momentului din octombrie 2008 nu are nici o relevanţă pentru situaţia de acum şi cea din ultimii ani. În 
octombrie 2008, din cauza unui context particular pe piaţa valutară, dobânzile pe piaţa interbancară au depăşit cu 
mult limita superioară a culoarului de variaţie stabilit de BNR, inclusiv dobânda pentru facilitatea garantată de 
creditare (Lombard) pusă la dispoziţia băncilor comerciale. Situaţia respectivă se poate caracteriza ca un market 
failure, un caz tipic în care mecanismul de accesare a împrumuturilor la dobânda de facilitate de credit nu a mai 
funcţionat, BNR fiind nevoită să intervină administrativ. Faptul că acest episod a fost o situaţie de nefuncţionare a 
pieţei şi nu o manipulare a pieţei a fost stabilit şi de investigaţia Consiliului Concurenţei, care a comunicat oficial 
faptul că nu a confirmat nici o suspiciune în această privinţă prin Comunicatul făcut public din aprilie 
2013.(http://www.consiliulconcurentei.ro/uploads/docs/items/bucket8/id8298/banci_aprilie_2013.pdf) 
În consecinţă, ACI România cere cu fermitate ca orice discuţie legată de piaţa interbancară să se bazeze pe 
informaţii exacte, să ţină cont de respectarea principiilor pieţei libere, iar orice eventuală acuzaţie să fie probată. 
Subminarea fundamentelor pieţelor funcţionale nu face decât să îngreuneze găsirea echilibrelor pe pieţele 
valutare şi bancare cu efecte nefaste asupra economiei româneşti. ACI România – Asociaţia Pieţelor Financiare stă 
la dispoziţie pentru orice clarificare în privinţa funcţionării pieţei şi regretă faptul că în discursul public dl. senator 
Zamfir a prezentat complet eronat modul de funcţionare al pieţei financiare interbancare. 
Senatorul ALDE Daniel Zamfir a anunţat că îi va chema, pe 29 ianuarie, la audieri în Comisia economică a Senatului 
pe guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, şi pe Marius Chiriţoiu, preşedintele Consiliului Concurenţei pentru a da 
explicaţii despre calcularea indicelui ROBOR. Senatorul a solicitat BNR ca, începând de luni, să oprescă acest 
mecanism artificial de calculare a ROBOR. „Vor fi audieri începând din 29 ianuarie în care vor fi invitaţi Mugur 
Isărescu să prezinte explicaţii şi preşedintele Consiliului Concurenţie şi toţi autorii implicaţi. Am decis să fac 
publice aceste informaţii înainte de audiere pentru că eu consider de interes public deosebit. Vreau să cer BNR ca 
de mâine să oprească acest mecanism artificial de calculare a ROBOR care umflă ratele românilor. ROBOR este o 
înţelegere între băncile comerciale, nu e nicidecum rezultatul unei pieţe libere, este o înţelegere pentru a acoperi 
pierderile care sunt puse pe spinarea celor care au astăzi credite în lei.”, a declarat Daniel Zamfir, preşedinte al 
Comisiei economice a Senatului, într-o conferinţă de presă susţinută duminică la sediul ALDE din Capitală. 
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ACI România a fost înfiinţată în anul 1994 şi are peste 100 de membri, fiind acceptată încă de la înfiinţare ca 
membru al asociaţiei internaţională de profil (ACI Financial Markets Association (ACIFMA)). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodorovici: Ne vom strădui să avansăm cât mai mult posibil activitatea cu privire la Uniunea Bancară 
Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, a prezentat, luni, la Bruxelles, priorităţile României pe perioada 
mandatului Preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene (UE), în ceea ce priveşte finanţele. 
„Avem în vedere următoarele domenii principale: aprofundarea Uniunii Economice şi Monetare, inclusiv prin 
consolidarea Uniunii Bancare şi dezvoltarea în continuare a Uniunii pieţelor de capital, o impozitare echitabilă şi 
eficientă; asigurarea coordonării şi cooperării politicilor economice la nivel european, pentru consilidarea 
performanţelor şi întărirea rezilienţei economiilor”, a declarat, luni, Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor 
Publice, în cadrul unei conferinţe la Bruxelles. 
Preşedinţia română a Consiliului este pe deplin conştientă că finalizarea Uniunii Economice şi Monetare 
reprezintă o componentă important a foii de parcurs elaborate în pregătirea summit-ului de la Sibiu din 9 mai 
2019, a mai susţinut ministrul român al Finanţelor. 
„Datorită eforturilor statelor membre, cât şi a acţiunilor întreprinse la nivel european, pentru aprofundarea 
Uniunii Economice şi Monetare, Europa a reuşit să îşi revină din criză. Arhitectura economică şi monetară a 
Uniunii este acum mai puternică, dar sunt necesare eforturi pentru o suplimentare, ca să se ajungă la întregul său 
potenţial, cu un impact asupra prosperităţii şi stabilităţii economiei europene în ansamblu”, a adăugat 
Teodorovici. 
Oficialul român a reamintit că, la summitul euro din decembrie 2018, liderii europeni au prezentat orientările 
pentru aprofundarea UEM. 
„Aceştia au solicitat ca modificări necesare la tratatul privind mecanismul european de stabilitate să fie pregătite 
până în iunie 2019, inclusiv avansarea şi înregistrarea de progrese în domeniul Uniunii Bancare şi al pieţelor de 
capital, pentru care se aşteaptă, de asemenea, un acord, până în iunie 2019, cu privire la caracteristicile 
instrumentului bugetar, pentru convergenţă şi competitivitate pentru zona euro. Pentru noi, este important ca 
acest subiect să fie abordat în contextul realităţilor economice din Europa şi necesităţilor tuturor cetăţenilor 
europeni”, a completat Teodorovici. 
Ministrul Finanţelor din România a susţinut că, în realizarea tuturor acestor demersuri, România îşi propune, în 
acord cu valorile pe care le promovează, să asigure un proces decizional deschis şi transparent la nivel european, 
inclusiv în raport cu statele care nu sunt membre ale zonei euro. 
„Întrucât un sector financiar sigur şi rezistent este în interesul tuturor statelor membre şi al cetăţenilor, ne vom 
strădui să avansăm cât mai mult posibil activitatea cu privire la Uniunea Bancară”, a mai anunţat Teodorovici. 
Ministrul român a susţinut că, în prezent, Preşedinţia română lucrează intensiv la finalizarea pachetului bancar, 
astfel încât să fie adoptat cât mai repede. 
„Atunci când acesta se va implementa se va face un pas important în reducerea riscului. Introducerea unui 
stabilizator comun pentru fondul de rezoluţie este o altă prioritate importantă legată de Uniunea Bancară”, a mai 
spus Teodorovici. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Florin Jianu, preşedintele CNIPMMR: Unele firme mici şi mijlocii se gândesc să se mute în Bulgaria 
Florin Jianu, preşedintele Consiliului Naţional al Întreprinderilor Private Mici şi Mijlocii din România (CNIPMMR), a 
spus, luni, că unii dintre IMM-işti se gândesc să îşi mute firmele în Bulgaria, din cauza deselor schimbări fiscale şi 
legislative, iar OUG nr. 114/2018 contribuie în acest sens. 
„Din perspectiva întreprinderilor mici şi mijlocii, în acest moment, există o foarte mare presiune pe noi, la nivel 
central, să găsim măsuri concrete, soluţii pentru toate aceste probleme (apărute din cauza OUG nr. 114/2018). 
Inclusiv colegii ne-au rugat să rugat să analizăm o potenţială întâlnire cu patronatul IMM-urilor din Bulgaria şi să 
iniţiem un dialog cu privire la posibilitatea mutării unor activităţi din România, pentru că sunt foarte mulţi care 
simt că lucrurile nu sunt în regulă”, a declarat Florin Jianu, preşedintele CNIPMMR, luni, într-o conferinţă de 
presă. 
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Un alt motiv pentru care antrenorii iau în calcul o asemenea mutare este stabilitatea din domeniul fiscal din ţara 
vecină. „Bulgaria are o fiscalitatea constantă – nu a modificat absolut nimic în ultimii 12 ani”, a subliniat Jianu. 
Pe lângă aceste măsuri, antreprenorii şi Consiliul mai iau în calcul şi alte variante, pentru a combate efectele OUG 
nr. 114/2018, în condiţiile în care se înmulţesc efectele negative ale acesteia - majorări de preţuri la telefonie şi 
electricitate, precum şi reticienţa băncilor în a acorda credite. 
„Din nefericire, singurul dialog pe care l-am avut cu ministrul de Finanţe şi, în general, cu Guvernul, a fost zece 
minute de emisiune televizată, în care domnul Teodorovici a recunoscut faptul că această ordonanţă nu a fost 
discută cu absolut nimeni, motivând că presiunile ar fi fost atât de mari încât n-ar fi putut să treacă o astfel de 
ordonanţă de urgenţă. Dacă presiunile au fost mari, înseamnă că, consecinţele ar fi fost mari, nu că ar fi avut unii 
şi alţii interese în acest sens”, a precizat Jianu. 
De asemenea, la finele anului trecut, patronatele au cerut organizarea unui consiliu naţional tripartit, pentru a 
discuta ceea ce avea să devină OUG nr. 114/2018, potrivit preşedintelui CNIPMMR. 
„Nu ni s-a dat niciun fel de răspuns. Am avut o întâlnire cu preşedintele în care şi dânsul şi-a arătat îngrijorarea cu 
privire la această Ordonanţă de urgenţă”, a mai spus Jianu. 
De asemenea, reprezentanţii Consiliului au sesizat Avocatul Poporului, pentru aspecte de neconstituţionalitate din 
OUG nr. 114/2018, respectiv pentru impozitarea pe cifra de afaceri şi trei salarii minime pe economie. 
„În acest moment, dialogul cu Guvernul este sublim, dar lipseşte cu desăvârşire – nimeni din mediul de afaceri nu 
mai are dialog cu Guvernul. Nu ştim cum sunt luate aceste măsuri. Aşa cum v-au surprins pe dumneavoastră... Nu 
poţi să vii cu nişte lucruri peste noapte care impactează toată economia. Noi nu ducem grija băncilor, societăţilor 
din energie, ducem grija societăţilor mici şi mijlocii, pentru că toate acele costuri vor fi transferate pe spatele 
IMM-iştilor”, a detaliat Jianu. 
De asemenea, preşedintele CNIPMMR a menţionat printre consecinţele noii OUG faptul că Ministerul Finanţelor 
nu mai reuşeşte să atragă împrumuturi de la bănci prin titluri de stat. 
„Este o consecinţă directă, care arată de ce nu înţelegem acest tip de abordare: tu, ca şi Guvern, te împuşti în 
picior, nu faci altceva decât să îţi măreşti ţie costurile prin acest tip de abordare”, a punctat Jianu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ROMGAZ și SOCAR își unesc forțele în afacerile cu gaze din Marea Neagră 
Oficialii companiei azere SOCAR sunt interesați de o colaborare cu ROMGAZ pentru exploatarea gazelor din Marea 
Neagră, dar și în alte două proiecte ce prevăd realizarea unor gazoducte in regiune. 
ROMGAZ este interesată de o expansiune pe piețele internaționale, cu atât mai mult în urma unei colaborări cu 
firma azeră SOCAR, a declarat luni conducerea companiei de stat după o întâlnire cu reprezentanţii companiei 
SOCAR. 
Compania azeră este interesată de explorarea şi exploatarea off-shore, în parteneriat cu ROMGAZ, a gazelor din 
Marea Neagră, dacă partenerul român decide să se implice în acest proiect. 
Conducerea ROMGAZ mai spune că este posibilă o colaborare pe proiecte ce vizează Conducta de gaze 
Conducerea Trans-Anatolian Natural Gas Pipeline (TANAP) şi gazoductul TransAdriatic Pipeline (TAP), a cărui 
procedură de finanţare de proiect prin strângerea a 3,9 miliarde euro, s-a încheiat la finalul anului trecut 
(decembrie 2018). 
„Am indentificat inclusiv varianta de schimb de expertiză pe partea de depozitare gaze întrucât în cele două 
companii situaţia este similară, avem capacităţi mari de depozitare (3 mld mc) şi intenţii comune de a dezvolta 
această activitate în ambele ţări”, afirmă conducerea ROMGAZ. 
TANAP are o lungime de 1.850 de kilometri, conducta Trans-Anatolian Natural Gas Pipeline (TANAP) va face 
legătura între frontiera Turciei cu Grecia şi graniţa dintre Turcia şi Georgia. 
Capacitatea iniţială a conductei TANAP ar urma să fie de 16 miliarde metri cubi pe an şi să crească până la 23 
miliarde metri cubi în 2023 şi 31 miliarde metri cubi în 2026.Societatea care se ocupă de proiectul TANAP este 
deţinută în proporţie de 58% de compania energetică naţională din Azerbaidjan, SOCAR, şi 30% de compania 
energetică turcă Botas. 
TAP are o lungime de 870 de kilometri, gazoductul Trans Adriatic Gas Pipeline (TAP) urmează să fie ultimul 
tronson din acest coridor şi va permite transportul de gaze naturale din Turcia în Italia, via Grecia şi Albania. În 
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anul 2020, când este programată să aibă loc prima livrare de gaze spre Europa, TAP va fi primul gazoduct non-
rusesc care va aproviziona Europa, după conexiunea Medgaz, care în anul 2011 a început să livreze gaze din 
Algeria în Spania 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Preşedintele Iohannis - la Aachen; participă la semnarea Tratatului franco-german şi se întâlneşte cu militarii 
români 
Preşedintele Klaus Iohannis va participa, marţi, la Aachen, în Germania, la ceremonia de semnare a Tratatului de 
cooperare şi integrare franco-german, la invitaţia cancelarului Angela Merkel şi a preşedintelui francez, Emmanuel 
Macron. 
Potrivit Administraţiei Prezidenţiale, în marja deplasării în Germania, şeful statului va avea şi o întâlnire cu militarii 
români care activează la baza militară NATO de la Geilenkirchen. 
Semnarea Tratatului franco-german de către preşedintele francez şi cancelarul german va avea loc în Sala 
Încoronării a Primăriei oraşului Aachen. 
Acest moment va fi precedat de alocuţiuni ale prim-ministrului landului Renania de Nord-Westfalia, Armin 
Laschet, primarului oraşului Aachen, Marcel Philipp, preşedintelui francez, Emmanuel Macron, şi cancelarului 
Angela Merkel. Ulterior semnării documentului, vor susţine alocuţiuni preşedintele Klaus Iohannis, care reprezintă 
România în calitate de preşedinţie în exerciţiu a Consiliului Uniunii Europene, preşedintele Consiliului European, 
Donald Tusk, şi preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker. 
Ideea încheierii unui nou tratat de cooperare franco-german a fost menţionată de preşedintele Emmanuel 
Macron în discursul său de la Sorbona, intitulat "Iniţiativă pentru Europa", din septembrie 2017. Ulterior, 
cancelarul Angela Merkel şi preşedintele Emmanuel Macron au anunţat încheierea viitorului instrument de 
cooperare printr-o Declaraţie comună adoptată la 22 ianuarie 2018, la 55 de ani de la semnarea Tratatului de la 
Elysee de către preşedintele Charles de Gaulle şi cancelarul Konrad Adenauer, document care a formalizat şi 
instituţionalizat reconcilierea franco-germană postbelică. 
Tratatul de la Aachen îşi propune să completeze Tratatul de la Elysee, care a pus bazele cooperării bilaterale 
strânse dintre cele două state, obiectivul noului tratat fiind asigurarea unei convergenţe sporite între Berlin şi 
Paris, urmărind adaptarea relaţiilor dintre cele două state la provocările cu care sunt confruntate în secolul XXI. 
Tratatul care se va semna la Aachen va întări legăturile dintre Germania şi Franţa, mai ales în domeniile economic, 
al politicii externe şi de securitate, educaţiei şi culturii, cercetării şi tehnologiei, schimbărilor climatice şi mediului, 
precum şi în materie de cooperare transfrontalieră şi la nivelul societăţii civile. Cele două ţări urmăresc 
aprofundarea angajamentului comun în favoarea securităţii şi prosperităţii cetăţenilor lor, în cadrul unei Europe 
mai suverane, unite şi democratice. 
În cadrul noului tratat, cele două state îşi exprimă viziunea conform căreia o cooperare bilaterală mai strânsă 
contribuie la întărirea Uniunii Europene. Pornind de la acest principiu, Germania şi Franţa aprofundează modelul 
de succes al unificării europene, stabilind totodată reperele pentru următoarea generaţie în demersul de a 
continua parcursul european comun trasat încă din 1963.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Reuniunea preşedinţilor Conferinţei Organelor Specializate în Afaceri Comunitare şi Europene. Reprezentanții 
Parlamentelor statelor membre dezbat politica de coeziune a UE 
La Palatul Parlamentului a avut loc reuniunea preşedinţilor Conferinţei Organelor Specializate în Afaceri 
Comunitare şi Europene. Este primul eveniment pe care Parlamentul României îl organizează în cadrul primei 
noastre Președinții la Consiliul Uniunii Europene. 
Reprezentanții Parlamentelor naționale din statele membre au abordat situația Marii Britanii. 
Călin Popescu Tăriceanu, președintele Senatului: "Brexit aduce pentru Uniunea Europeană provocări 
suplimentare, deoarece termenul convenit, 29 martie, se apropie și există această impresie că eforturile de 
negociere, de mai bine de doi ani, a unui text atent formulat al acordului de retragere au fost irosite". 
Reprezentantul Parlamentului britanic a făcut o solicitare în numele țării sale. 
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Larry Whitty, membru în Camera Lorzilor: "Cer colegilor de aici, care au influență asupra guvernelor din țările lor, 
ca în cazul în care guvernul britanic face o solicitare pentru amânarea aplicării art. 50 să o ia în considerare". 
Alegerile pentru Parlamentul European din luna mai se vor desfășura tot în mandatul României. 
Florin Iordache, vicepreședinte al Camerei Deputaților: "Veți regăsi în țara mea un partener credibil și dedicat, un 
partener în măsură să susțină consolidarea proiectului european". 
Ana Birchall, viceprim-ministru pentru implementarea parteneriatelor strategice ale României: "Trebuie să 
folosim perioada rămasă până la alegerile europarlamentare pentru a aplica decizii și măsurile care să 
demonstreze cetățenilor europeni că Uniunea își respectă promisiunile făcute". 
Comisarul european pentru Politica regională, Corina Crețu, a prezentat poziția Comisiei Europene privind politica 
de coeziune. 
Corina Crețu, comisarul european pentru Politică regională: "Pentru prima dată în istoria Uniunii Europene, 
politica de coeziune are alocată cea mai mare anvelopă, 373  miliarde de euro, care se va duce în proporție de 
80% în regiunile care au cel mai mare nevoie de fonduri europene, regiunile cele mai puțin dezvoltate". 
S-a mai discutat și despre bugetul Uniunii pentru perioada 2021-2027. 
Oficialii români au în vedere și obținerea unui acord între statele membre în perioada în care România prezidează 
Consiliul Uniunii. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Combaterea dezinformării, una dintre prioritățile Președinției române la Consiliul UE 
Miniștrii de Externe ai Uniunii s-au reunit la Bruxelles, în primul consiliu de resort. Teodor Meleșcanu a prezentat 
prioritățile pentru Președinția română. Printre acestea, combaterea dezinformării, dar și o politică activă de 
vecinatate, prin organizarea unei întâlniri a Parteneriatului estic și un summit UE-Turcia, care ar putea avea loc în 
următoarea jumătate de an. De la Bruxelles transmite Lucian Pîrvoiu. 
Uniunea Europeană nu dorește să repete experiența din campania electorală din Statele Unite în alegerile 
europarlamentare din primăvară și combate activ dezinformarea și propaganda rusă. 
Pentru acest lucru a pus la punct un plan de acțiune. 
Federica Mogherini, înalt reprezentant UE: "Am stabilit fiecare ce are de făcut şi modalităţile prin care putem 
preveni, evident în perspectiva alegerilor pentru Parlamentul European, dezinformările care vin din interiorul sau 
din exteriorul UE, sub orice formă". 
Teodor Meleșcanu, ministrul Afacerilor Externe: "Am promis că pe timpul, pe perioada Președinției României, vom 
prezenta un proiect de foaie de parcurs în legătură cu măsurile pe care le propunem, pentru ca, într-adevăr, lupta 
împotriva dezinformării să cunoască rezultate concrete". 
De asemenea, Bucureștiul dorește să se concentreze în acțiunea externă pe vecinătate, având în vedere 
extinderea UE spre Balcanii de Vest, Parteneriatul estic, dar și vecinătatea cu Turcia. 
În acest sens, Teodor Meleșcanu i-a anunțat pe jurnaliștii turci că este posibil ca în timpul Președinției române să 
fie organizat în țara noastră un summit UE-Turcia. 
 (Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Negocierile pe Legea Copyright-ului s-au lovit de un zid. Textul propus de Romania, respins de 11 tari membre 
Consiliul Uniunii Europene a respins mandatul de negociere privind Legea Copyright-ului, care trebuia sa 
stabileasca pozitia statelor membre inainte de runda finala de negocieri cu Parlamentul European. Acesta a fost 
propus de Romania si respins de 11 tari membre. 
Guvernele nu au reusit sa ajunga la un acord asupra celor mai controversate articole din lege: articolul 11, 
cunoscut si drept "taxa pe link", dar si articolul 13, care prevede ca toate site-urile care accepta upload-uri trebuie 
sa asigure filtre automatizate, care sa stearga continutul protejat de drepturi de autor inainte ca acesta sa ajunga 
pe site. 
11 tari au votat impotriva textului propus de presedintia Consiliului UE, condusa de Romania: Germania, Belgia, 
Olanda, Finlanda, Slovenia, Italia, Polonia, Suedia, Croatia, Luxemburg si Portugalia, potrivit unei postari a Juliei 
Reda, membru PE. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Cu exceptia Portugaliei si a Croatiei, toate aceste guverne sunt recunoscute pentru ca sustin ca cele doua articole 
nu protejeaza suficient drepturile utilizatorilor. 
Aceasta respingere nu inseamna neaparat ca directiva nu va fi in cele din urma adoptata, insa ii va ingreuna 
traseul, aceasta putand fi adoptata, cel mai probabil, abia dupa alegerile din luna mai. 
"Presedintia Consiliului UE, Romania, va avea sansa de a veni cu un nou text pentru a incerca sa obtina o 
majoritate, in timp ce opozitia se amplifica de ambele parti ale dezbaterii, ceea ce va fi intr-adevar o sarcina 
dificila", conchide Julia Reda. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Rusia ameninţă cu măsuri de retorsiune din cauza sancţiunilor impuse de Uniunea Europeană 
Administraţia Vladimir Putin a condamnat, luni seară, decizia Uniunii Europene de a impune sancţiuni din cauza 
atacului chimic din Marea Britanie, avertizând că ar putea adopta măsuri de retorsiune din cauza acestei acţiuni 
"neprieteneşti", considerată o încercare de a distrage atenţia de la Brexit. 
"Ne rezervăm dreptul de a aplica măsuri de retorsiune din cauza acestei decizii neprieteneşti", a transmis 
Ministerul rus de Externe. 
"Campania de comunicare lansată de Guvernul britanic în acest caz urmăreşte, în primul rând, obiective de 
politică internă. Noile evoluţii coincid cu un nou val al crizei Brexit", a precizat Ministerul rus de Externe", conform 
agenţiei de presă Tass. 
Uniunea Europeană a adoptat luni sancţiuni împotriva Rusiei, din cauza atacului neurotoxic produs în orăşelul 
britanic Salisbury. Bruxellesul a dispus sancţionarea directorului Serviciului rus de informaţii militare (GRU), Igor 
Kostiukov, a adjunctului acestuia, Vladimir Alekseiev, şi a doi presupuşi agenţi - Aleksandr Petrov şi Ruslan 
Boşirov. 
Marea Britanie, Statele Unite şi Uniunea Europeană atribuie Rusiei atacul chimic care i-a vizat pe 4 martie 2018 pe 
fostul agent secret rus Serghei Skripal şi pe fiica acestuia în orăşelul britanic Salisbury. Zeci de ţări au expulzat 
aproximativ 150 de diplomaţi ruşi în contextul acestei crize, Statele Unite expulzând 60. În replică, Administraţia 
Vladimir Putin a expulzat acelaşi număr de diplomaţi din ţările respective. Rusia a negat orice implicare în acest 
incident şi a cerut Marii Britanii să ofere dovezi că atacul chimic din orăşelul Salisbury nu a fost comis de serviciile 
secrete britanice, avertizând că, în caz contrar, va considera că este o agresiune la adresa unor cetăţeni ruşi. 
Centrul de cercetare al armatei britanice a anunţat că nu poate demonstra că substanţa neurotoxică folosită în 
atacul care l-a vizat pe fostul agent secret rus Serghei Skripal a fost fabricată în Rusia. 
(Sursa: Mediafax) 
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